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شهروند| باشــگاه استقلال در آستانه شــروع تمرینات 
آماده سازى پیش فصل، روز گذشــته از 5 خرید جدید خود 
رونمایى کرد. نکته قابل توجه اینجاســت که به جز سیاوش 
یزدانى که پارســال در ســپاهان بد، هیچ کدام از این نفرات 
جذب شده در فوتبال ایران ســتاره و شناخته شده نیستند 
ولى در تیم هاى ســابق خود جزو نفرات ثابت و خوب بودند. 
به همین ترتیب هواداران اســتقلال که از شرایط تیم خود 
در سال هاى اخیر بشــدت ناراضى اند، درحال انتقاد شدید از 
عملکرد مدیران هستند. آنها دوســت دارند بدانند که این 5 
خرید جدید موفقیت تیم را در آسیا و لیگ برتر و جام حذفى 
مى توانند تضمین کنند؟ محمد بلبلى، بازیکن 21ساله فصل 
قبل ســپیدرود رشــت که چند روز قبل با فولاد خوزستان 
قرارداد 3ساله امضا کرده بود، درنهایت با عقد قراردادى 4ساله 
به عضویت استقلال درآمد. بازیکنى که گفته مى شود قرارداد 
 سال گذشته اش با سپیدرود 10 میلیون تومان بوده و حالا قطعا 
قراردادى چشمگیر با استقلال امضا کرده که انتظار مى رود 
رقم آن مشخص شود. على دشتى،  هافبک 25ساله که سابقه 
بازى در تیم هاى پیکان، پارس جنوبى جم و سایپا را در کارنامه 
داشته و حالا قرارداد دوساله با استقلال امضا کرده است. او در 
فصل نقل و انتقالات از باشگاه هاى مختلفى پیشنهاد داشت و با 
این که بازیکن شناخته شده و ستاره اى در فوتبال ایران نیست 
اما خیلى ها به درخشش او با لباس استقلال خوشبین هستند. 
دشتى  سال قبل از بهترین هاى سایپا بود. میلاد باقرى 24ساله 

هم خریدى از لیگ یک بوده اســت. مدافع فصل قبل مس 
کرمان که در اکثر بازى هاى این تیم در ترکیب ثابت به میدان 
رفت و طبیعتا کار سختى براى جلب رضایت هواداران استقلال 
خواهد داشت. شناخته شده ترین خرید استقلال اما سیاوش 
یزدانى بازیکن جنجالى اســت که از سپاهان به این تیم آمد. 
یزدانى همان بازیکنى است که پرسپولیسى ها را تهدید کرده 
بود به اصفهان نروند، چون خون به پا مى شود. با این حال، او 
بعد از پوشیدن پیراهن تیم هایى چون سیاه جامگان، پیکان 
و سپاهان در لیگ برتر حالا در ســن 27سالگى با استقلال 
قرارداد دوســاله امضا کرده اســت. همچنین مسعود ریگى 
یکى از بهترین بازیکنان یحیــى گل محمدى بود و به قدرى 
خوب کار کرد که مورد توجه باشگاه هاى زیادى قرار گرفت و 
درنهایت روز گذشته خبر رسمى انعقاد قرارداد دوساله اش با 
استقلال منتشر شد. ریگى هم در پست  هافبک بازى مى کند 
و اگر بتواند خودش را با شرایط استقلال وفق دهد، مى تواند 
به بازیکن بزرگى در این تیم تبدیل شود. حالا که مى دانید 5 
خرید درجه دو استقلال چه کسانى هستند، باید به این نکته 
هم توجه داشته باشید که این نفرات با نظر مستقیم مدیران 
باشگاه انتخاب شده اند و سرمربى استقلال در جریان مذاکره و 
عقد قرارداد با آنها نبوده است. این که این خریدها مى توانند رد 
طول فصل نظر استراماچونى را جلب کنند و تبدیل به مهره اى 
خوب براى استقلال شوند، نکته اى است که گذر زمان جواب 

آن را مشخص مى کند. 

شهروند| با منتفی شــدن حضور يحيــی گل محمدی روی 
نيمکت پرسپوليس، مديران اين باشگاه از قطعی بودن انتخاب يک 
مربی خارجی به عنوان جانشين برانکو خبر دادند. بعد از اين اتفاق، 
نام مربيان خارجی مختلف در رسانه ها ذکر شد و هر کسی از گزينه 

جديدی پرده برداشت. 
خبرگزاری ها ديروز نوشتند آنته جاچيچ سرمربی ٦٦ ساله سابق 
تيم ملی کرواسی اســت که بيش از هر گزينه ديگری به نيمکت 

پرسپوليس نزديک شده و شايد سرمربی پرسپوليس شود.
چاچيچ در تيم های ملی و باشگاهی مختلفی از جمله لوکوموتيو 
دينامو زاگرب، ماريبور اسلوونی، تيم ملی کرواسی، تيم ملی زير ٢٠ 
سال ليبی و ... فعاليت کرده اســت و دارای تجربه ای در حدود ٢٥ 

سال است.
اين مربی کهنه  کار در يورو ٢٠١٦ هدايت تيم ملی کشورش را بر 
عهده داشت. کرواسی در دور انتخابی يورو ٢٠١٦ در رده دوم قرار 
گرفت و مجوز حضور در دور گروهی يورو ٢٠١٦ را به دست آورد. 
اوج کار او با کرواسی با اسپانيا بود که توانست اين تيم را با حساب دو 
بر يک شکست دهد و يک نتيجه به يادماندنی را ثبت کند. کرواسی 
توانست از گروهش صعود کند اما در نهايت در مرحله يک شانزدهم 

نهايی به دست پرتغال قهرمان يورو ٢٠١٦ حذف شد. 
چاچيچ در دور مقدماتی انتخابی جام جهانی ٢٠١٨ روســيه 
نتايج خوبی را کسب نکرد و در برابر تيم های فنلاند، ايسلند و ترکيه 

شکست خورد تا چاچيچ جای خود را به زلاتکو داليچ بدهد.
مربيان ايتاليايی به صف شدند!

با وجود انتخاب چاچيچ، در اتفاقی جالب، مربيان ايتاليايی سهم 
بالايی در ميان گزينه های سرمربيگری پرسپوليس داشتند. «والتر 

زنگا» مربی ايتاليايی نام آشنا که سابقه مربيگری در کشورهای عربی 
و همچنين سری آ را در سال های اخير داشته، يکی از مطرح ترين 
گزينه هــای ايتاليايی بود. او مدت هــا دروازه بان تيم  ملی فوتبال 
ايتاليا و باشــگاه اينتر بوده اســت. گزينه بعدی «ماسيمو کاررا» 
مربی ٥٥ساله ايتاليايی بود که به عنوان دستيار در تيم  ملی ايتاليا 
و يوونتوس کنار آنتونيو کونته حاضر بوده و آخرين بار روی نيمکت 
اسپارتاک مســکو حضور داشته اســت. «جيانی ده بياسی» هم 
به عنوان سومين مربی ايتاليايی گزينه پرسپوليس نامش مطرح 
شــد و حتی رســانه های ايتاليايی هم اين خبر را منتشر کردند. 
ده بياســی ٦٣ ســاله که در يورو ٢٠١٦ هدايت آلبانی را برعهده 
داشت، در تيم های آلاوس، اودينزه، لوانته، مدونا، برشيا و پالرمو نيز 

مربيگری کرده است. 
نقش بازيکن سرشناس  در حضور ايتاليايی ها

بعد از ورود آندره آ اســتراماچونی به فوتبال ايران و قطعی شدن 
حضورش در اســتقلال، عجيب بود که مربيــان ايتاليايی جزو 
گزينه های اصلی پرســپوليس بودند. اين اتفاق درحالی رخ داده 
که در دو دهه اخير بيش از هر کشور ديگری، کرواسی توانسته به 
ايران مربی صادر کند. همچنين چند مربی پرتغالی مثل کی روش 
و وينگادا چند ســالی در فوتبال ايران بودند، اما حالا گويا نوبت به 

کشورهای ديگر رسيده است.
نکته قابل توجه در اين خصوص نقش يکی از بازيکنان ســابق 
اســت که با فوتبال  ايتاليا آشــنايی دارد. درباره اســتراماچونی 
مسئولان اســتقلال از طريق اين بازيکن ســابق به يک ايجنت 
خارجی وصل شدند. گفته می شد واسطه پرسپوليسی ها با مربيان 

ايتاليايی نيز اين ستاره فوتبال است.

بازیکنانى که بدون هماهنگى با استراماچونى جذب شدند

خرید هاى استقلال
یکى از یکى عجیب تر!

«چاچیچ» به پرسپولیس نزدیک شد، اما یک سوال جدى است:

رابط ناشناس ایران و ایتالیا
که بود؟

پاسخ به یک پرسش: جایگاه فیلمسازان ایران در آوردگاه هاى جهانى کجاست؟

IMDb رقابت سخت اصغر، ابراهیم و امیر در
تحلیل صعود زودهنگام ایران
در گفت وگو با بهنام محمودى

فکر نکنید قهرمان جهان مى شویم!

شهروند| صعود والیبال ایران به مرحله نهایى 4 بازى 
مانده به پایان؛ شاید اگر قبل از لیگ ملت ها کسى چنین 
اتفاقى را پیش بینى مى کرد، خود ملى پوشــان هم آن را 
باور نمى کردند. عملکرد فوق العاده شاگردان کولاکوویچ 
باعث دومین صعود ایران به مرحلــه نهایى لیگ ملت ها 
شد و حالا همه در انتظار رفتن روى سکو براى نخستین بار 
هستند. بهنام محمودى در گفت وگو با «شهروند» شاهکار 

والیبالیست ها را تحلیل کرده است. 
انگیزه بازیکنان و حمایت تماشاگران

دلایل موفقیت بود
امسال واقعا تیم آماده اى داشــتیم و بازى هاى خوبى از 
والیبال ایران دیدیم. هم بازیکنان انگیزه لازم به خاطر رفتن 
به تیم هاى بزرگ اروپایى و رفتن روى سکوى لیگ ملت ها 
را براى نخستین بار داشتند و هم میزبانى 2 هفته اى ایران 
و حمایت پرشور تماشــاگران در 2 شهر والیبال خیز ایران 
در این نتیجه تاثیرگذار بــود. به  هرحال بازیکنان باتجربه 
والیبال ایران دوست دارند براى یک بار هم که شده، رفتن 
روى سکوى لیگ ملت ها را تجربه کنند و این به آنها انگیزه 
مى دهد؛ اگرچه رویداد مهمتر بــراى ما انتخابى المپیک 

محسوب مى شود. 
هفته بعد باید بیشتر از جوان ها استفاده کنیم

براى هفتــه پایانى در بلغارســتان به نظر مى رســد 
کولاکوویچ مى تواند از بازیکنان جوان تر استفاده کند. به  
هرحال صعود ایران قطعى شده و همه 6 تیمى هم که به 
مرحله نهایى مى رسند، در یک سطح هستند؛ پس خیلى 
فرقى نمى کند که با کدام تیم ها همگروه شــویم. البته به 
یک باره نمى توان تیم را جوان کرد و به طورکلى ترکیب را 
تغییر داد، اما مى توانیم در 3 بازى پایانى بیشتر از جوان ها 
اســتفاده کنیم تا آنها هم یک تجربه خوب و ارزشمند به 
دست آورند. با این حال با توجه به فاصله کم تا مرحله نهایى 
در آمریکا باید بازیکنان اصلى هم تمرینات خوبى را دنبال 

کنند. 
انتظار قهرمانى جهان نداشته باشید

براى مرحله نهایى خیلى از تیم ها ترکیب خود را تغییر 
مى دهند و همــه بازیکنان بزرگ کــه در مرحله گروهى 
غایب بودند، آن جا حضور خواهند داشــت. پس به مراتب 
ایران کار ســخت ترى پیش رو دارد و شاید شرایط بازى ها 
نسبت به دور گروهى متفاوت باشد. این طور نیست که الان 
بگوییم چون صدرنشین هستیم، بهترین تیم دنیا محسوب 
مى شــویم. ایران الان هم بین تیم هاى پنجم تا هشــتم 
دنیاست و نباید انتظار قهرمانى از این تیم داشت. البته اگر 
شانس با ما یار باشــد و بتوانیم همین روند را ادامه دهیم، 
قطعا جزو 4 تیم برتر خواهیم بود تا ان شاءاالله به مدال هم 

برسیم.

هیجان انگیز

حسین علیزاده در مراسم رونمایى از کتاب «پارتیتور دستنویس نى نوا» باز هم گلایه هایى را درباره رفتار مسئولان با 
موسیقى مطرح کرد. او مى گوید: «هنرمند به نوعى خالق یک اثر است که با خلق اثر هنرى از روزمرگى بیرون مى آید 
و باید نگاهمان به زندگى هنرى باشد نه آن که برده ابزار امروزى باشیم. متاسفانه با موسیقى بدرفتارى شد و انتقاداتى 
هم وجود دارد و فرصت رابطه حسى و هنرى ما کمتر شد اما نباید بگذاریم این فرصت را از ما بگیرند. 50 سال است 
به تدریس موسیقى مشغول هستم و با وجود آن که فشارهاى بسیارى بر موسیقى وارد است، اصلا ناامید نیستم و 
مى دانم در نسل جوان چهره هاى شایسته اى ظهور یافته اند. ما باید در زندگى امید داشته باشیم و به آن چه اعتقاد 

داریم، پاى آن بایستیم و انجام دهیم.»

حسین علیزاده:

 با موسیقى 
بدرفتارى شد

ره
چه

شهروند| همین یکى دو هفته پیش، در شــرایطى که هنوز تب وتاب سریال 
«بازى تاج وتخت» تمام نشــده و در هر منزلى و محفلى صحبت از این سریال و 
جذابیت هایش بود، رسانه ها نوشتند که مینى سریال «چرنوبیل» موفق شده عنوان 
بهترین سریال تاریخى را از سوى کاربران سایت سینمایى IMDB کسب کند و 
جانشین «بازى تاج وتخت» در صدر جدول بهترین سریال هاى سایت آى ام دى بى 
شود. به  گفته خبرگزارى ها «چرنوبیل» امتیاز 9.7 از 10 را در آراى حدود 140 هزار 

کاربر به دست آورده است.
چرنوبیل اولین و آخرین بارى نبود که «بهترین هاى سایت آى ام دى بى» را در متن 
اخبار آورد. تاکنون رسانه ها بارها و بارها به امتیاز یا نمره و یا همان «ریت» فیلم ها و 
سریال ها در سایت آى ام دى بى اشاره کرده اند- و اساسا در روز و روزگارى که سیل 
تولیدات سینمایى و تلویزیونى در دسترس مردم وجود دارد و طبیعتا افراد وقت 
کافى براى تماشاى تمام آثار منتشرشده را ندارند، این «رده بندى» یکى از معیارهاى 
بسیارى از سینمادوستان براى تماشــاى یک فیلم یا سریال (حداقل در مواردى 
که آن آثار و عوامل شان را نمى شناسند) است. این «رده بندى» در ایران البته گاه 
دستمایه خبرسازى –وحتى- شــوخى هم قرار گرفته است. فراموش نکرده ایم 
انتشار این خبر را که «گلزار هفتمین یا سیزدهمین بازیگر جذاب دنیا معرفى شد»؛ 
که اولش طرفداران گلزار خیلى بابت این خبر سروصدا کردند، اما بعدتر معلوم شد 
که این اتفاق در نظرسنجى ســایت آى ام دى بى افتاده است- و طبق معمول هم 
ایرانیان حماسه آفریده و بازیگر وطنى را در این رده بندى به رتبه هاى بالا رسانده اند.

داستان چیست؟
سایت آى ام دى بى یا همان بانک اطلاعات اینترنتى فیلم ها یک بانک اطلاعاتى 
آنلاین است که شــامل اطلاعات بازیگران، فیلم ها، بازى ها، سریال ها و... است و 
ماهانه بیش از 100 میلیون بازدیدکننده دارد. این سایت که جزو 50 وبگاه پربازدید 
اینترنت شناخته مى شود، یکى از ویژگى هایش «قابلیت امتیازدهى کاربران به 
فیلم» است و کاربر مى تواند امتیازى بین 1 تا 10 به اثر مورد نظرش بدهد. این به 
این دلیل که شمار کاربران هم مهم است و این نمرات ضرایب خاصى دارند، باعث 
ارزیابى نسبتا دقیقى از یک فیلم مى شود و براى همین هم در رسانه ها بسیار مورد 
استناد قرار مى گیرد و بنابراین براى سینماگران نیز ارزش و اهمیت فراوانى دارد. 
در حال حاضر در رده بندى فیلم ها «رستگارى در شاوشنک» با امتیاز 9/3 بالاترین 
امتیاز را بین تمام فیلم هاى سینمایى تاریخ دارد و در بین سریال ها نیز «چرنوبیل» با 

امتیاز 9٫7 در صدر نشسته است.
بالانشین ها

در جدول رده بندى فیلم هاى سینمایى «رستگارى در شاوشنک»، «پدرخوانده»، 
«پدرخوانده 2»، «شوالیه تاریکى»، «12 مرد خشمگین»، «فهرست شیندلر»، «ارباب 
حلقه ها» «پالپ فیکشن»، «خوب، بد، زشت» و «باشگاه مشت زنى» 10 فیلم اول 

جدول هستند که ریت فیلم صدرنشین 9/3 و فیلم دهم 8/8 است.

ایرانى  بالانشین
فیلم هاى ایرانى شاید به دلیل اکران نه چندان وسیع، شاید به  دلیل الزام تماشاگر 
براى تماشاى فیلم ها با زیرنویس و شــاید هم به هر دلیل دیگرى امتیاز چندان 
بالایى در ســایت آى ام دى بى ندارند. تا جایى که اگر فهرست 250 فیلم برتر را از 
نگاه کاربران سایت آى ام دى بى مرور کنیم، مى بینیم که تنها یک فیلم ایرانى در این 
جدول وجود دارد و آن  هم فیلمى نیست مگر جدایى نادر از سیمین اصغر فرهادى 
-که با اسکارى که گرفته بیشتر یک فیلم بین المللى است تا ایرانى- که امتیاز 8/3 را 

گرفته و در رده 112 قرار دارد.
دیگر فیلم هاى اصغر فرهادى نیز نسبت به دیگر فیلم هاى ایرانى جایگاه خوبى 
در این جدول دارند. در این بین ریت فیلم «درباره الى»از همه بالاتر است و توانسته 
از کاربران میانگین نمره 8 را دریافت کند. فیلم هاى «فروشنده» و «گذشته» نیز 7/8 

گرفته اند.
جایگاه کیارستمى 

زنده یاد عباس کیارســتمى پیش از اصغر فرهادى و اسکارهایش جهانى ترین 
سینماگر ایران بود. در سایت آى ام دى بى موفق ترین اثر کیارستمى «زیر درختان 
زیتون» است که امتیاز  7/8 را گرفته است. «طعم گیلاس» با امتیاز 7/7، «باد ما را 
خواهد برد» با نمره 7/6 و «کپى برابر اصل» با ریت «7/3» در رتبه هاى بعدى قرار 

دارند.
جشنواره اى ها

در میان دیگر فیلمسازان موسوم به جشنواره اى، جعفر پناهى جایگاه خوبى در 
بین کاربران جهانى این سایت محبوب دارد. «بادکنک سفید» در این بین با امتیاز 
7/8 موفق ترین اثر پناهى است و بعد از این فیلم کودکانه فیلم «آینه» با نمره 7/6 
ایستاده است که این نیز داستانى کودکانه دارد. «دایره» 7/5، «آفساید» و «تاکسى» 

هر دو 7/3 و «سه رخ» هم 7/1 نمره گرفته اند.
امیر نادرى دیگر سینماگر موفق ایران در فستیوال هاى بین المللى است. در میان 
آثار نادرى «دونده» با 7/9 و «تنگسیر» با 7/8 امتیاز بالاتر از بقیه قرار دارند. «تنگنا» 
7 امتیاز گرفته و بقیه فیلم هاى نادرى به خصوص فیلم هاى اخیرش امتیازهاى 
پایینى گرفته اند. «وگاس» 6/9، «کوه» 6/2 و «منهتن از روى شماره» 6/1 نمره دارند.
در میان جوان ترها هم «ماهى وگربه» شهرام مکرى 7/4 گرفته، «ترانه تنهایى 
تهران» ساخته سامان سالور 7/3 گرفته، «دویدن در میان ابرها» ساخته امین فرج پور 
نمره 7/2 دارد و «برلین منفى هفت» رامتین لوافى پور هم امتیاز 5/6 گرفته است. 
اشکان انگشتر متبرك و هجوم، دو فیلم دیگر شهرام مکرى هم به ترتیب 7/1 و 6/4 

امتیاز گرفته اند.
قدیمى ها

اما ببینیم کارگردانانى مانند ابراهیم حاتمى کیا و دیگر حرفه اى هاى سینماى 
بدنه چه رتبه اى در مجامع بین المللى دارند.

موفق ترین فیلم ابراهیم حاتمى کیا در سایت آى ام دى بى «آژانس شیشه اى» 
است که امتیاز 8 گرفته است. بقیه فیلم هاى حاتمى کیا اما نمره هاى پایینى دارند: 
«به وقت شام» 5/6، «بادیگارد» و «چ» 6/2، «به نام پدر» 6 و «به رنگ ارغوان» امتیاز 

6/6 دارند.
در میان فیلم هاى مسعود کیمیایى هم «گوزن ها» با امتیاز 8/1 و «قیصر» با 7/8 
موفق ترین ها هستند و دیگر فیلم هاى کیمیایى اما موقعیت خوبى در این فهرست 
ندارند: «دندان مار» 6/3، «گروهبان» 6/2، «رد پاى گرگ» 5/8، «حکم» 5، «جرم» 

5/2 و «سلطان» 5/3.
داریوش مهرجویى هم با امتیازات 8/2 براى «هامون»، 8/1 براى «گاو»، 7/2 براى 
«مهمان مامان» و 6/7 براى «سارا» وضع بدى ندارد. آخرین فیلم مهرجویى، «اشباح» 

اما 3/2 گرفته است! 
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شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

موقعیت پناهگاه ها یا 
گریزگاه هاى امن منطقه 

سکونت خود (مثلا پارك ها یا 
سوله ها) را براى مواقع بحرانى 

شناسایى کنید.

چه بلایى بر سر موسیقى کلاسیک آمده است؟
نادر مشایخى، رهبر ارکستر، موزیسین و فرزند جمشید 
مشایخى معتقد است که وضع موسیقى کلاسیک در ایران 
دچار مشکل است. او مى گوید اجراى ارکستر سمفونیک 
موسیقى کلاسیک نیست: «در ارکستر سمفونیک آثار 
کلاسیک مانند کارمینا بورانا را چهار دقیقه مى نوازند، آخر 
این چه کارى  است؟ اگر مى خواهید یک قطعه کلاسیک را 
اجرا کنید، تمام و کمال اجرا کنید، چرا به اثر اصلى وفادار 
نیستید؟ چنین کارهاى غیرحرفه اى که انجام مى دهند، 
باعث مى شــود تا علاقه مندان به موسیقى کلاسیک از 
اجراها ناراضى باشــند و همین مســأله بر کاهش تعداد 
کنسرت هاى این سبک که اشاره کردید، تاثیرگذار است. 
این که مى گویند در کنســرت هاى ارکستر سمفونیک 
سالن پر از جمعیت مى شود، اشتباه است، بروید نگاه کنید، 

مدام تعداد مخاطبان درحال کم شدن است.»

خبر


